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COMISSIÓ DEL PLA DIRECTOR MUNICIPAL DE PARTICIPACIÓ 
CIUTADANA 
 
 
Acta de la sessió del dimarts, 1 de juny de 2010 
 
S’inicia la sessió a les 19.00 hores. 
 
Presideix la sessió la Sra. Marta Cots, vicepresidenta segona del Consell de 
Ciutat. 
 
 
Assistents  
 
Sr. Alejandro Goñi, Sra. Ester capella, Sr. Joan Anton Sánchez, Sra. Pilar Díaz, 
Sr. Enric Francès, Sr. Lluis Toledano, Sr. Mikel Àngel Aragon, Sra. Rosa 
Romeu, Sra. Cristina Dacruz, Sra. Carme Fissé, Sr. Enric Canet, Sra. Zaida 
Palet, Sr. Ramon Nicolau i Sra. Montse Balagué. 
 
 
També hi assisteixen  
 
Sr. Orland Blasco, tècnic del Consell de Ciutat. 
Sr. Jordi Pascual, de la Fundació Desenvolupament Comunitari. 
 
Assistits per la Sra. Maria Jose Calvo, Secretària del Consell de Ciutat. 
 
 
S’excusen 
 
Sr. Josep Ortiz. 
 
Sessió realitzada a la Sala Tapissos de l’Ajuntament de Barcelona. 
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Ordre del dia 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2. Revisió d’esmenes de l’esborrany del PDMPC. 
3. Previsió de treball del Dictamen Final. 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

S’aprova l’acta de la sessió anterior. 

 

2. Revisió d’esmenes de l’esborrany del PDMPC 

La Sra. Marta Cots explica l’objecte de la reunió d’avui, que consisteix a 
finalitzar el tema de les esmenes per poder donar pas a la preparació d’un 
dictamen sobre el procés i el contingut del Pla, que haurà d’aprovar aquesta 
Comissió. 

Per començar, es proposa revisar algunes esmenes formulades per la Sra. Pilar 
Díaz —que no es van arribar a aprovar ni a rebutjar— respecte les persones 
amb discapacitat i respecte les relacions de les coordinadores i federacions 
amb l’Administració municipal. Pel que fa a altres esmenes relacionades amb 
les persones amb discapacitat, se suggereix esperar la incorporació del 
Sr. Ramon Nicolau a fi i efecte de valorar com s’hi han introduït i si les 
persones presents a la sessió hi estan d’acord. 

El Sr. Enric Canet vol parlar d’una qüestió prèvia, i expressa l’esforç que ha 
fet la Comissió per incorporar aquestes esmenes. Quant al tema de les 
consultes, desprès de l’experiència que han comportat el procés de consulta de 
la Diagonal i el vot electrònic, potser s’haurien de preveure algunes coses en el 
Pla, com ara ampliar el text i les consideracions.  

El Sr. Mikel Àngel Aragon proposa que en comptes de fer una exposició de 
les consultes al Pla Director, es faci, amb posterioritat al Pla, una regulació dels 
processos de consulta.  

El Sr. Joan Anton Sánchez comenta, amb relació al tema de les consultes, 
que el procediment correcte consistiria a afegir algun apartat que faci esment a 
la innovació i a la gestió d’aquests processos de consulta. La Diagonal és una 
experiència que ens pot ser útil per millorar de cara al futur.  

La Sra. Pilar Diaz fa referència al paper d’interlocutors privilegiats que tenen 
les entitats de segon i de tercer nivell. És una esmena que es va parlar a la 
reunió anterior, però que no va quedar tancada, per la qual cosa caldria 
discutir-la avui. Opina que no és una expressió gens afortunada, perquè 
prioritza un tipus d’entitats davant l’Administració municipal i no té en compte 
altres realitats o, si més no, obliga les entitats a associar-se en coordinadores 
per poder accedir a l’Administració. 
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La Sra. Rosa Romeu diu que l’Administració ha de cuidar les entitats de base 
per veure les dificultats reals que tenen i fugir dels particularismes de 
cadascuna d’elles. S’ha de poder garantir que la informació que es comunica 
en l’àmbit de les coordinadores arribi a les entitats de base. 

La Sra. Ester Capella explica que es tenen en compte tots els interlocutors; 
que no es contradiu amb el fet de tenir uns interlocutors del sector agrupats. A 
més, els processos participatius o de coordinació de les entitats són uns 
processos de les entitats mateixes. Aquí l’Administració no hi té res a dir. 
Podem reflexionar sobre aquesta qüestió, però dir com s’han d’organitzar les 
entitats no és correcte. 

S’incorpora a la reunió el Sr. Ramon Nicolau. 

El Sr. Ramon Nicolau especifica que això no vol dir que es prioritzin unes 
entitats per davant de les altres. Potser l’expressió «privilegiades» no sigui la 
més adequada i caldria trobar un terme amb el qual tothom hi estigués 
d’acord. 

El Sr. Enric Francès diu que les dinàmiques de cada entitat se suposa que són 
transparents; no és pot qüestionar el funcionament de les entitats, perquè 
aleshores ho posem tot en qüestió. 

El Sr. Lluis Toledano afegeix que la paraula «privilegiades» segurament no és 
la mes adequada; si emprem un mot més adequat, tots hi estarem d’acord. Es 
pot parlar de representació de sectors, que tenen més força, i aquest valor 
afegit de les entitats de segon nivell el pot diferenciar d’una entitat de primer 
nivell. 

El Sr. Mikel Àngel Aragon demana que no es llegeixi «privilegiat» fora de 
context, sí que són relacions privilegiades i s’aspira a tenir un sector de segon i 
de tercer nivell més fort que el que hem tingut fins ara.  

El Sr. Alejandro Goñi parlaria més aviat d’entitats representatives o faria 
servir algun altre mot amb el qual tothom hi estigués d’acord. 

La Sra. Ester Capella proposa que per sortit d’aquest punt mort, es parli de 
principals interlocutors  o de referents. 

La Sra. Maria Jose Calvo vol posar damunt la taula, per si pot servir d’ajuda, 
que en altres temps, quan es parlava de les relacions prioritàries que tenia el 
Consell de la Joventut de Barcelona amb l’Ajuntament, es feia servir l’expressió 
d’interlocutor vàlid i no únic. 

El Sr. Ramon Nicolau suggereix que, per tancar el debat i passar als temes 
que hi ha pendents, es facin servir algunes de les expressions que s’han 
proposat. 

La Sra. Pilar Díaz està sorpresa que no surti com a apartat específic, al 
mateix nivell que els joves o les persones nouvingudes, la promoció de la 
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participació de les persones amb discapacitat, tal com es va redactar en una 
esmena presentada que no queda recollida com es va acordar.  

El Sr. Ramon Nicolau diu que s’estudiarà com es pot resoldre aquesta 
qüestió, però que moltes de les aportacions sí que estan incorporades al llarg 
del text. 

La Sra. Pilar Díaz demana que el Programa de l’Institut Municipal de Persones 
amb Discapacitat s’afegeixi com a document de referència del Pla director de 
participació, i s’acorda el vist i plau per part de totes les persones assistents.  

 
3. Previsió del treball del Dictamen Final 

La Sra. Maria Jose Calvo explica que la propera sessió del 22 de juny es 
tancarà el tema de l’esmenes, i que el 6 de  juliol es tancarà la Comissió amb 
l’aprovació de l’esborrany del Dictamen que es  portarà a la Comissió 
Permanent del 7 de juny  per a la seva aprovació i posterior presentació al 
Plenari del 20 de juliol. 

No havent-hi més temes per tractar, la Sra. Marta Cots dóna per finalitzada la 
sessió a les 21.05 hores. 

 

Certifica Sra. Maria Jose Calvo,Secretaria del Consell de Ciutat 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


